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Consell de Barri de Font d’en Fargues  
  

Data:  20 de març de 2024 a les 19:00 hores.  

Lloc:  Casal de barri Font d’en Fargues – Carrer Pedrell, 67   
 

  
- Membres de la Taula:   
 
Sr. Lluis Rabell                
Sr. Sergi Perea.   

Regidor del districte d’Horta-Guinardó. 
Conseller tècnic del districte d’Horta Guinardó. 

Sr. Rafael Llanes.   Conseller de barri de La Font d’en Fargues.  
Sra. Elena Amat.   Gerenta d’Horta-Guinardó.  

 
- Grups polítics representats:   
 
Susana Clerici  GMD PP.  
Núria Pi    GMD ERC.  
Jordi Fibla    GMD JxCat.  
Carla Yerbes   GMD Vox.  
Pablo Ramos   GMD BcnComú.  
  
-Entitats representades:   
  
Associació de Veïns i Veïnes de la Font d’en Fargues.  
Associació Coral Font d’en Fargues.  
Associació Casal Font d’en Fargues.  
AFA Àngels Garriga.  
AFA Font Fargues. 
A.E. Xarxa  
AFA Institut Francisco Goya  
AFA Escola Pit Roig 
Associació Maragall Respira 
  
-Veïnes i veïns assistents:   

32 persones (29 censades i 3 que arriben un cop iniciada la sessió). 

- Ordre del dia:  

1. Renovació de la Comissió de Seguiment i la vicepresidència del Consell de Barri.  
2. Informació d’obres i projectes del Barri  
3. Hort de l’escola Àngels Garriga  
4. Futur immediat de la plaça de la Font d’en Fargues 
5. Torn obert de precs i preguntes.  
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 Desenvolupament de la sessió. Temes tractats i recull d’acords.  
  
El Conseller de Barri, Rafael Llanes, presenta els membres de la Taula i inicia la 
sessió donant pas als punts de l’ordre del dia, demana disculpes per començar una 
mica tard, però a les 19:15 es tancarà el cens per votar els components de la Comissió 
de Seguiment.  
  
1. Renovació de la Comissió de Seguiment i la Vicepresidència del Consell de 

Barri.  
  

El Conseller de Barri explica que no hi ha candidatures a la vicepresidència, però sí 
a la Comissió de seguiment.  

Candidatures:  
Sra. Montserrat Casellas (Associació de Veïns i Veïnes de La Font d’en 
Fargues). 
Sra. Maica (AVIPLAFF),  
Sra. Maite Artés (Associació Casal Font d’en Fargues),  
Sr. Ferran (no especifica entitat),  
Sr. Juan (AFA Àngels Garriga).  

 
Es procedeix a fer la votació en bloc de les cinc candidatures. 
Cens de votants: de 29 persones.  
17 vots a favor, 0 en contra i 0 abstencions.  
La resta d’assistents (12 persones) no vota en cap de les tres opcions.  

 
 Queda aprovada la Comissió de Seguiment amb les cinc candidatures 

presentades, com a representants de veïns, veïnes i entitats del barri. 
 

2. Informació d’obres i projectes al barri   
  
El Regidor del Districte, Lluís Rabell, explica les actualitzacions dels principals 
projectes i actuacions del barri. Es projecta un document de suport a les 
explicacions: 
  
- Modernització del Túnel de la Rovira: És un dels túnels més antics de la 

ciutat i ja presenta deficiències estructurals. S’ha de posar al dia perquè sigui 
una infraestructura eficient. Pel que fa a la modernització del Túnel de la 
Rovira, el projecte executiu està en fase de tramitació tècnica amb un 
pressupost d’actualització de projecte i execució d’obra de 18,4 milions 
d’euros. La previsió d’inici d’obres serà el quart trimestre del 2024 amb una 
duració aproximada de catorze mesos.  

- Escales mecàniques de Llobet i Vall-Llosera: Es connectarà el barri amb 
el Guinardó. Aquestes escales passaran de tenir-ne tres trams, a tenir-ne 
quatre de reversibles.  Construcció d’unes escales convencionals que salvin 
el desnivell existent de 22 metres. El projecte executiu es troba en fase de 
tramitació tècnica, s’espera tenir-lo al mes de maig. Un termini d’obra de 12 
mesos. Cost de 3,8 milions d’euros.  
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- Escales mecàniques Passatge de la Mulassa: Col·locació de dos trams 
d’escales mecàniques en sentit reversible entre la plaça Font de la Mulassa i 
Dr. Bové. Salven un desnivell de 14 metres. El projecte es troba en fase de 
licitació, inici d’obra el juliol del 2024 amb un pressupost estimat de 2.2M 
d’euros i un termini d’obra d’un any.   

- Soterrament de línies elèctriques: Pals a les voreres que inicialment havien 
de ser provisionals i han acabat essent definitius. Als carrers Marí i Arc de 
Sant Martí ja han estat retirats els pals corresponents, 14 i 12 
respectivament. Es trauran els pals dels Carrers Dr. Bové (48 pals) i 
l’Avinguda Frederic Rahola (6 pals). En total es retiraran 80 pals al barri, amb 
un cost de 3,3 milions d’euros. Pel que fa a l’obra del carrer Dr. Bové, la 
licitació hauria d’estar el juliol del 2024 i l’inici d’obres el febrer del 2025 amb 
una duració mínima d’11 mesos. 

- Arranjament de les voreres del Passeig de la Font d’en Fargues: Obra 
executada el desembre del 2023, amb un pressupost total de 24.118 euros. 
S’ha fet una substitució de la caixa de paviment de trams d’aquest carrer per 
trobar-se en mal estat de conservació, peces trencades amb irregularitats i 
no disposar de base de formigó.  

- Cobriment de l’ascensor inclinat Davallada de Gallecs: Instal·lació de 
cobertes de vidre, marquesina i espai de registre. Són obres de manteniment 
de l’ascensor. El projecte executiu està en tramitació tècnica 
aproximadament a l’abril ja el tindran amb un pressupost estimat d’execució 
de 120.000 euros. El termini estimat d’obra és de 2 mesos amb un mes 
d’aturada.   

- Nomenclàtor: Plaça d’Ònia Farga i Pellicer: Proposta de l’Associació de 
Veïns que ha estat aprovada pel Consell Plenari del Districte i ponència de 
nomenclàtor. L’acte del canvi de nom va tenir lloc el 20 de gener. Va ser una 
reconeguda concertista, pianista, violinista i compositora barcelonina.   

- Pla de Mobilitat Urbana (PMU 2025-2030) i Pla de Mobilitat del Districte: 
l’Àrea de Mobilitat, Infraestructures i Serveis Urbans ha iniciat la redacció del 
PMU 2025-2030 amb l’objectiu d’establir eixos, objectius i actuacions de 
mobilitat per als pròxims anys. Durant els pròxims mesos tindrà lloc el procés 
participatiu amb diverses sessions que enriqueixin aquesta redacció. Tot el 
procés es podrà seguir a través de la plataforma Decidim Barcelona. Un cop 
estiguin assentades les basses del PMU, podrà començar la participació i 
desenvolupament del Pla de Mobilitat del Districte, això serà aproximadament 
en el quart trimestre d’aquest any.  

- Estudi d’escales no mecàniques: El Districte ha redactat un projecte amb 
l’estudi de les escales no mecàniques del Districte (796) on es tenen en 
compte 20 paràmetres i suport gràfic per a cadascuna d’elles. L’AVV Font 
d’en Fargues ha fet arribar al Districte un inventari i situació de les escales 
del barri amb diverses consideracions i propostes d’intervenció, aquestes 
s’han analitzat en una reunió conjunta amb el districte  el passat mes de 
febrer. S’han analitzat un total de 29 escales: 
• Escales que es troben en un bon estat de conservació i que no és 

necessari cap intervenció = 6 
• Escales amb ordres de treball obertes (reparacions, manteniment o 

enllumenat)= 12. Executades o d’inici imminent = 5. Execució durant 
l’any 2024 = 7.  
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• Escales objectes d’estudi que a priori podrien ser candidates d’una 
intervenció integral = 9.  

• S’han requerit a Parcs i Jardins intervencions menors pel manteniment 
del verd proper a algunes escales.  

• Es realitzarà un expedient per instal·lar baranes o passamans en totes 
aquelles escales que actualment no en tenen.  

- Solar La Jungla: La comissió de govern de l’Ajuntament va ser el passat 31 
d’agost, i es va acordar suspendre l’aprovació inicial del Pla Especial 
Urbanístic d’ordenació volumètrica, determinació del tipus d’equipament i 
titularitat privada a petició del privat.  Atès que en el termini de tres mesos la 
propietat no ha instat a la tramitació d’un nou planejament s’ha de declarar la 
caducitat del procediment. El que significa que la situació es troba en standby 
fins que el propietari presenti alguna cosa.  

- Pla Especial per a la protecció del Patrimoni del Barri: Objectiu de fer 
inventari dels valors paisatgístics del barri, definir la diversitat i veure quins 
objectius es podien establir de cara a la seva protecció. Des del Districte ja 
s’ha realitzat un encàrrec a la Gerència d’Urbanisme i de l’Arquitecte en Cap, 
per poder executar el Pla Especial per la protecció del Patrimoni del Barri. Un 
cop estigui disponible el faran arribar els veïns i veïnes de la Font d’en 
Fargues.  

- Actuacions amb brigada any 2023: Es van efectuar un total de 76 
actuacions amb un import total 77.500 euros. S’han fet arranjaments en 
voreres, millora de guals i escocells, reposició de pilones, instal·lació de nous 
bancs.  

- Desbrossades de solars municipals: Durant l’any 2023 es van desbrossar 
3 solars en el barri per un import de 1.600 euros.  

- Altres temes d’interès:    
• Estat de manteniment de la riera de Can Carabassa (Pg. Maragall 391b): 

S’han fet tres neteges, desbrossades i retirada de voluminosos durant 
l’any 2023. La petició ve de la penúltima Comissió de Seguiment.  

• Peticions de la Comissió Ambiental de l’Escola Font d’en Fargues: 
- Instal·lació del senyal B60 al carrer Pintor Pradilla  
- Ampliació dels espais d’estada al carrer Pintor Pradilla 
- Ampliació del recorregut de la línia 117: La Taula Tècnica de 

Mobilitat valorat la conveniència d’aquesta ampliació i ha traslladat 
la petició a TMB.  

- Reposició del parquímetre del carrer Descans. Tenia una mitjana 
de 24 tiquets mensuals. BSM no ha detectat problemes de 
connexió per poder treure el tiquet a través de l’aplicació. Marge 
de 50 metres de distància per poder activar l’estacionament a 
l’aplicatiu. 

- Freqüència semafòrica al carrer Garriga i Roca, 36-74.  
- Pla nocturn semafòric de 62 segons modificats a 24, i Pla Diürn de 

36 segons. Polsador contrari a la política de ciutat. La Taula 
Tècnica de Mobilitat ha valorat la possibilitat  de suprimir aquest 
semàfor.  

 
 



  5  

  
  
3. Hort de l’escola Àngels Garriga 

 
El passat 18 de març va tenir lloc una reunió amb la direcció, l’AFA i el Districte 
per parlar del conveni de cessió d‘aquest espai i d’algunes intervencions que s’hi 
haurien de fer. En aquests moments ho té Serveis Jurídics per veure com 
s’hauria de formalitzar.  
  

4. Futur immediat de la plaça de la Font d’en Fargues. 
 
L’obra es va finalitzar el gener del 2024 i es va inaugurar el febrer amb un 
pressupost d’execució de gairebé 3 milions d’euros. Han quedat algunes 
qüestions per definir com ara la guingueta.  
S’ha fet una reunió amb Parcs i Jardins que estan preparant la licitació, per 
acabar d’establir els horaris, els dies d’obertura i la dinamització d’aquest espai. 
Serà una guingueta on es podrà comprar begudes i alguna cosa per menjar.  
Recuperació de l’aigua de la font, la política que s’està seguint per part de 
l’Ajuntament amb algunes afluències o fonts que arriben de Collserola o de la part 
alta de la ciutat a vegades demanen que es canalitzin. De moment, dels estudis 
que s’han fet en aquestes fonts es desprèn que no hi ha pèrdua d’aigua, ja que 
aquesta aigua va a les capes freàtiques, que és amb les que s’estan fent els recs 
de la ciutat. Hi ha un debat on es pensa que es perd l’aigua, però no és així va 
les capes freàtiques. 
Hi ha una petició de pintar un mural representatiu, en una paret blanca. Es una 
petició de l’Associació de Veïns. S’està treballant la proposta. 
I finalment, instal·lar un plafó informatiu. Es reconeix un dèficit  en la política 
informativa que té l’Ajuntament i que cal millorar, perquè moltes vegades no hi ha 
informació suficient per al veïnat.  
 

5. Torn obert de paraules.  
  

En primer lloc, el Conseller de Barri convida a intervenir les persones que han 
formulat preguntes per escrit. Es contesten les qüestions i, si no és possible 
disposar de la resposta de forma immediata, s’informa que es farà arribar la 
informació al/la ciutadà/da a través de la modalitat escollida al full d’intervenció.  
 
Intervenció  Resposta  
 
David Andrés, Maragall Respira: 
 
• Connexió del carril bici del passeig 

Maragall amb punts com ara la 
plaça Eivissa, Horta, avinguda de 
l’Estatut. 

 

 
Regidor:  
 
• Es farà el carril bici. El projecte es 

manté i es realitzarà.  
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Ferran Blanzaco:  
 
• Vol posar en coneixement del 

Districte que fa un temps les 
famílies de l’escola de Font d’en 
Fargues han detectat que hi ha 
dos vehicles que estacionen 
darrera del pas de vianants del 
carrer Montserrat de Casanovas 
numero 10. Per allà passen moltes 
famílies i és  la Àrea Verda. És 
molt perillós ja que els cotxes 
venen molt ràpid i no hi ha 
visibilitat.  
 

 
Regidor:  
 
• Es pren nota i el Conseller Tècnic, 

parlarà amb la Guardia Urbana.   

 
AFA de l’Escola Pit Roig, Núria i 
Pablo:  
 
• L’escola té dos accessos. 

Consideren que l’entorn de 
l’escola és  poc segur i no s’ha fet 
cap intervenció per pacificar les 
entrades i sortides. Saben que 
s’havia de fer una pacificació al 
2022 que no s’ha fet. Fa una 
setmana van atropellar un infant 
de l’escola de tres anys. Demanen 
coixins reductors en els carrers Alt 
de Pedrell i Aguilar. També que es 
col·loquin barreres que separin les 
voreres de la calçada.  

 

 
Conseller tècnic, Sergi Perea:  
 
 
• S’està tractant a la Taula Tècnica 

de Mobilitat. Pendent de resposta. 

 
Concepció Gimeno, AVV Font d’en 
Fargues:  
 
• L’Associació de Veïns informa al 

Districte que han creat amb altres 
entitats del barri una plataforma 
per recuperar La Jungla, perquè 
sigui un espai verd pel barri.  

 

 
Regidor:  
 
• També volen recuperar l’espai, per 

tant es reuniran i parlaran del 
tema. És un projecte que 
requereix una forta inversió. La 
intenció sembla que és fer una 
residència d’alt standing i aquesta 
expectativa de negoci pot encarir 
la intervenció de l’Ajuntament. 
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Xavier Sabater, veí:  
 
• Volen la recuperació de l’aigua de 

la font. S’ha comentat que hi havia 
una intenció del pla de reg que es 
farà amb l’aigua d’allà.  

 
Regidor:  
 
• Tot el que va a l’aigua freàtica 

serveix pel reg i és un recurs per 
l’emergència climàtica. 

 
Conseller Tècnic, Sergi Perea:  
 
• Es va fer la petició a l’ACA per 

poder regar els horts urbans, però 
de moment no s’ha acceptat. 
S’expliquen arguments de tipus 
tècnic (maquinària necessària) i 
econòmic. Tenen informe de 
BCasa. 

 
 
Enrique Zeitz: 
 
• V23 – parada Hospital Sant Pau: 

Volen que l’autobús s’apropi a 
l’hospital i a la parada de la L4. 
S’ha demanat diverses vegades.  

 

 
Conseller Tècnic, Sergi Perea:  
 
• S’ha parlat a la Taula Tècnica de 

Mobilitat del districte i es va parlat 
amb TMB. Han descartat la 
proposta perquè s’allarga el 
recorregut, disminueix la 
freqüència i per altre banda hi ha 
maniobres que no pot fer 
l’autobús.  

 
 
Ana, secretaria de l’AFA Institut 
Francisco de Goya: 
 
• Llegeix una carta: Deficients 

infraestructures a l’Institut per 
envelliment i degradació, que 
afecta al rendiment dels alumnes i 
la qualitat de l’aprenentatge. No es 
pot tenir en aquestes condicions i 
demanen en caràcter urgent per 
poder abordar les diferents 
problemàtiques que té l’Institut.   

 

 
Regidor:  
 
 
• Es posaran en contacte per 

concretar una visita amb el 
conseller i veure les 
problemàtiques de l’Institut. És 
responsabilitat del Consorci. 
Proposa una trobada escola, 
districte i Consorci. 

• Arbrat i manteniment del centre 
educatiu: És responsabilitat del 
Consorci d’Educació. 

 
 
Antonio, Hort comunitari FF: 
 
• Accés de l’aigua de la Font d’en 

 
Regidor:  
 
• No és un debat polític, és debat 
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Fargues: fa una setmana es va 
aprovar l’accés d’aquesta font i es 
podria aprofitar per l’hort.  
Pregunta quina entitat representa 
tots els horts de la ciutat, ja que és 
el recurs més important per lluitar 
contra el canvi climàtic. 

  

tècnic. S’atenen als criteris 
tècnics.  

 
Neus, veïna del carrer Pintor Pradilla:  
 
• Demanen més seguretat al vespre 

i nit, especialment els caps de 
setmana, perquè el jovent 
comença a fer botellots. No han 
notat cap millora. 

• Han percebut un canvi a millor en 
la neteja del barri.  

 

 
Regidor:  
 
• Prenen nota i ho passaran a la 

Guardia Urbana. El botellot està 
prohibit. Cal evitar que es consolidi 
l’espai per aquest ús. 

 
David, veí representant de Maragall 
Respira: 
 
• Carril bici de passeig Maragall, 

determinar quan es farà. Demana 
concreció. 

 
Gerenta, Elena Amat:  
 
 
• El  Pla de Mobilitat de ciutat 

s’iniciarà  aquest primer trimestre. 
• Pel que fa als carrils bici de la 

ciutat, n’hi haurà una presentació 
global de la reflexió que s’està fent 
sobre aquesta xarxa a nivell de 
ciutat. Districte no té més 
informació perquè encara no s’ha 
fet aquesta presentació. 

• Se sap que es prioritzaran els que 
son de connexió amb la resta de la 
xarxa. 

• En concret, el carril bici del 
Passeig Maragall és del 
importants.  

 
Regidor:  
 

• Aquest carril bici, és una 
necessitat vial. Fa esment a les 
diferents complexitats que 
existeixen entre els diferents barris 
i districtes. 
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Montserrat Font, entitat La Nau. 
 
• Proposar participar en la pintada 

de mural de la plaça Font d’en 
Fargues. Fa un recorregut històric 
sobre la participació de La Nau en 
la pintura mural del districte. 
Han fet un esbós i proposen 
quatre alumnes. Demana 
immediatesa en l’actuació. 

 

 
Regidor:  
 
• Recullen la informació i ho tindran 

en compte. No es desaprofitaran 
els artistes del barri. 

 
Marta, veïna:  
 
• Explica que el transport públic 

d’aquest barri que és francament 
penós. El V23, no compleix les 
freqüències de pas establertes. El 
39 funcionava millor.  

• Cal posar autobusos nocturns i un 
autobús de barri que connecti el 
barri de dalt a baix. 

 

 
Elena Amat, gerenta: 
 
• De forma genèrica, es parla de les 

dificultats existents a nivell 
general. El procediment és 
trasllada la situació a la Taula 
Tècnica de Mobilitat i després 
s’eleva a TMB. 

• Pròximament s’iniciarà el pla 
general de mobilitat i 
posteriorment s’iniciarà el de 
districte. Es fan periòdicament. 

• Després de Setmana Santa s’hi 
podran fer aportacions a través de 
la Plataforma Decidim. També hi 
haurà sessions obertes a la 
ciutadania, per participar-hi. 

• També s’abordarà la mobilitat 
sanitària. Com ens aproximem als 
CAP i als nostres serveis sanitaris 
de proximitat. 

 
 
Olga Fígols, veïna del carrer 
Montserrat de Casanovas: 
 
• Lamenta que no hi hagi cap cartell 

del Consell de Barri al Casal.  
• Semàfor del carrer Garriga i Roca: 

quan el trauran?  
• Montserrat de Casanova, 114 -

116: fa més d’un any que hi ha 
cables elèctrics que estan penjant 
i estan tallats.  

 
Elena Amat, gerenta:  
 
 
• Es trasllada a la Taula Tècnica de 

Mobilitat i des d’allà es trasllada a 
l’òrgan corresponent.  

• El Pla de Mobilitat dona la 
oportunitat de poder obrir en el 
decidim, perquè el veïnat pugui 
participar i explicar la situació del 
transport públic del barri.  



  10  

• Túnel de la Rovira: Tenen pensat 
fer sortides d’emergència? 

• Vigilància de la plaça Font d’en 
Fargues, per possibles robatoris o 
vandalitzacions.  

 

 

 
Ferran, veí: 
 
• Què es farà en aquest tram de 

carrer respecte els cablejats 
elèctrics? Es soterrarà? 

• Posa en valor els horts de la 
ciutat.  

 

 
Regidor:  
 
• La política general és soterrar tot 

aquest cablejat, si és possible. Mai 
s’hi instal·len més pals. 

 

 
Eugeni Torres, veí i representant de 
l’AVV. Ascensor del carrer Gallecs:  
 
• L’ascensor quan s’espatlla està 

parat durant diverses setmanes i 
no s’entén que trigui tant. 

• S’hauria de plantejar de pacificar 
el carrer Alt de Pedrell, perquè hi 
ha dues escoles i una residència 
de gent gran. 

  

 
Elena Amat, gerenta: 
  
 
• Prenen nota perquè no tenien 

constància que està fallant 
l’ascensor. 

• Ho traslladen perquè s’acabi 
d’estudiar. Demà parlaran amb 
infraestructures. 

 
Montserrat Casellas, Associació de 
Veïns:  
 
Parla del punt del futur immediat de la 
plaça Font d’en Fargues. 
 
• Licitació del quiosc: No hi hagut 

explicació del punt que es troba la 
licitació, ni calendari. 

• Mural: volen saber un calendari 
aproximat. 

 
Elena Amat, gerenta:  
 
 
• S’ha parlat amb Parcs i Jardins 

sobre la licitació de la guingueta. 
Estarà oberta cada dia, la 
restauració no és tant important i 
l’espai haurà d’estar dinamitzat tot 
el dia. Gestió àmplia de tot l’espai 
a diari. No es pot saber quan 
sortirà la licitació.  

• Després de Setmana Santa 
intentaran donar un calendari.  

• Anirem gestionant les visites 
puntuals. 

• Informa que han recollit un parell 
de propostes. Es podrà gestionar 
l’autorització, quan se sàpiga 
l’opció de dibuix, de forma àgil. 
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Es dóna per finalitzada la sessió del Consell de Barri a les 20:48 hores.  
    

El contingut de la sessió es pot visualitzar sencer a través de l’enllaç: 
https://ajuntament.barcelona.cat/horta-guinardo/ca/lajuntament/participacio/consell-de-
barri  
  
  
  
  
  

https://ajuntament.barcelona.cat/horta-guinardo/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri
https://ajuntament.barcelona.cat/horta-guinardo/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri

